La Salle Primary School Sister School Exchange Programme Proposal 2023-2024

Name of Sister School in Mainland China: The Experimental Primary School of RDFZ

Exchange Programme Details	Objectives	Evaluation	Budget
 Programme Name: Easter Beijing Study Tour 2024 Content: Date: 24-3-2024 to 27-3-2024 (4 days) Target: 3 teachers will bring 24 P.6 students to The Experimental Primary School of RDFZ for learning and cultural exchange	 Students will get to know the school facilities of an outstanding school in the Haidian district. They can compare the similarities and differences between the school facilities of the two schools, and discover things to be learnt or adopted by LSPS. Students will experience the education system in Mainland China, observe local students' learning attitude and performance in class and other activities, and reflect on their own learning experience in Hong Kong. Students of the two schools will have lessons and lunch together at school. They will also participate together in extracurricular activities after school. This would enable our students to learn the similarities and differences between the two cities' extra-curricular activities. Students of the two schools will prepare performances that have characteristics of Beijing and Hong Kong's culture respectively. They will learn from each other and appreciate the culture of the two cities. Students will learn Chinese history and appreciate the infrastructure development in China. 	 At the end of each day's programme, teachers will guide students to evaluate and reflect, and will give immediate feedback for students. At the end of each day's programme, students will have to write down in the tour booklet what they have learnt/ experienced/ felt on the day. After returning to Hong Kong, students will share the details of the tour with other students. Teacher leaders will evaluate this study tour during a post-tour meeting. 	Around \$6,000 per student (50% to be subsidised by the Grant for the Sister School Scheme.)

喇沙小學 姊妹學校交流計劃書 2023-2024 學年

內地姊妹學校名稱:中國人民大學附屬中學實驗小學

交流項目詳情	預期目標	監察/評估	預算開支
 項目名稱: 復活節北京遊學團 2024 內容: > 日期: 24-3-2024 至 27-3-2024(共四天) > 對象: 三名教師將帶領 24 名小六學生 遠赴人大附中實驗小學進行學習及文 化交流活動 > 活動內容: ◆ 學校交流 ◆ 參觀校園 ◆ 兩地學生一起上課 ◆ 感受當地校園生活 ◆ 文化表演交流活動 ◆ 參觀名勝景點 (包括頤和園、故宮、天安門廣場、長城—居庸關等) 	 了解海淀區內優秀學校的校園設施,讓學生比較兩校校園設施的異同之處,從而探討有哪些地方值得我們借鏡。 讓學生了解內地的教育制度,觀察當地學生的上課態度、表現及水平,從而反思平日在港上課的表現及學習態度。 兩校學生除一起上課外,還會在校園內共晉午餐,於課後一起參與社團活動(即課後興趣班),讓學生了解兩地課餘學習活動的異同。 兩校學生各自準備具北京/香港文化特色的表演項目,彼此切磋,互相交流及欣賞兩地文化。 讓學生認識中國的歷史,並學會欣賞中國宏偉的建築。 	 ▶ 每天活動完結後,老師會引領學生進行檢討及反思,即時評估學生當天的得著。 ▶ 每天活動完結後,學生均需在行程小冊子上記錄當天的得著/體會/感受。 ▶ 回港後,學生將與其他同學分享旅程的所見所聞。 ▶ 帶團老師亦會透過會議檢討是次遊學團的成效。 	每位學生的 團費約 \$6000(當中 50%由姊妹學 校計劃津貼 資助)